
Jednání AS ZČU ze dne 1.3.2023

Přítomní členové AS ZČU viz prezenční listina:
Celkem zvolených senátorů: 59

Přítomno: 48 Přítomno online: 6 Omluveno: 0 Neomluveno: 5

Akademický senát byl usnášeníschopný.

Program:

1. Změna Statutu NTC (hlasovací bod, rektor Lávička)
2. Vyjádření AS ZČU k záměru rektora odvolat stávající a jmenovat nové prorektory

(bod k projednání, rektor Lávička)
3. Projednání výše Strategické a rozvojové rezervy pro aktuální rozpočtový rok (bod

k projednání, rektor Lávička)
4. Projednání návrhů za AS ZČU na jmenování ostatních členů RVH (informativní

bod, předseda Karban)
5. Situace na FZS (informativní bod, rektor Lávička, doc. Holeček)
6. Zprávy ze SK

a. Akreditační komise - člen za SK
7. Různé

a. Zprávy z RVŠ

Průběh jednání:

Předseda AS ZČU přivítal přítomné senátory na jednání AS ZČU. Jednání řídil po celou dobu
předseda prof. Karban. Jednání se účastnil současný i bývalý rektor ZČU, stávající prorektoři a
nově navrhovaní prorektoři a kvestor.

Hlasování o programu jednání
Předseda představil program jednání a otevřel diskuzi k programu.

Do diskuze se nikdo nepřihlásil.

Akademický senát byl vyzván k hlasování o navrženém programu jednání.

Výsledky hlasování o schválení programu jednání AS ZČU:

Pro: 48 Proti: 0 Zdrželo se: 0

Pro online: 4 Proti online: 0 Zdrželo se online: 0

Pro celkem: 52 Proti celkem: 0 Zdrželo se celkem: 0

Program jednání byl schválen.
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Proti průběhu hlasování neměl nikdo žádné námitky.

Změna Statutu NTC
Úvodní slovo k tomuto bodu dostal nový rektor prof. Lávička. Požádal zástupce NTC o
komentář ke změně. Změnu statutu okomentoval Dr. Morávka. Jedná se o změnu ve vnitřní
struktuře NTC, která nijak neovlivní ostatní jednotky. Materiály ke změně statutu jsou
uloženy na úložišti.
Předseda legislativní komise dr. Lego představil stanovisko komise. Komise nepřijala žádné
rozhodnutí. Z hlasujících nebyla nadpoloviční většina hlasů pro žádné stanovisko. Zaznívaly
především názory, že je na součásti, jak si to nastaví. Proti byly argumenty, že ve srovnání s
fakultami a ústavy se jedná o vysoký počet zástupců ředitelů.
Předseda otevřel diskuzi.
Místopředsedkyně dr. Vostrá - Jedná se o radikální zvýšení počtu míst. Od bývalého vedení
ZČU bylo pravidelně předkládáno, že je centrum vedeno správně. Proč je tedy navýšen
počet zástupců ředitelů, jaké to bude mít dopady?
Předseda prof. Karban omluvil ředitele NTC z důvodu pracovní cesty.
Dr. Morávka - Navýšení ředitelů nebude mít za následek navýšení nákladů. Důvodem je
především zvýšená administrativa při řešení projektů a nárůst spolupráce se zahraničními
partnery.
Předseda prof. Karban - Kolik zaměstnanců má nyní NTC?
Dr. Morávka - Přibližně 100 FTE, přesné číslo neví.
Dr. Lego - Znamená to, že odměny pro současné ředitele budou rozděleny mezi nový počet
ředitelů.
Dr. Morávka - Nevím, jak to přesně bude, myslí si, že je to nepatřičná otázka, jedná se o
změně struktury. Nicméně nežádáme žádné další peníze na pokrytí těchto nákladů.
Dr. Lego - Víme, kdo bude obsazen do funkcí?
Dr. Morávka - Víme, ale je to záležitostí NTC, a nyní nejsem schopen ani oprávněn odpovědět
kompletně.
Doc. Hynčík - Jako člen vedení NTC bych odpověděl na některé dotazy. Zástupci ředitele NTC
mají za tyto pozice příplatky, primárně vykonávají odbornou činnost.

Návrh usnesení:

“Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje v souladu s ust. § 9
odst. 1 písm. b) bod 3 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a
doplnění dalších zákonů, v platném znění, změnu č. 1 Statutu NTC.”

Výsledky hlasování:

Pro: 39 Proti: 5 Zdrželo se: 3

Pro online: 1 Proti online: 1 Zdrželo se online: 4

Pro celkem: 40 Proti celkem: 6 Zdrželo se celkem: 7

Akademický senát ZČU přijal usnesení.
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Proti průběhu hlasování neměl nikdo žádné námitky.

Vyjádření AS ZČU k záměru rektora odvolat stávající prorektory
Bod jednání představil rektor prof. Lávička. Důvodem pro odvolání současných prorektorů je
procesní nutnost daná ZoVŠ.

Návrh usnesení:

“Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni podle ust. § 9 odst. 2 písm. b) zákona č.
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých
školách), ve znění pozdějších předpisů, projednal záměr odvolat RNDr. Blanku
Šedivou, Ph.D., z funkce prorektorky pro studijní a pedagogickou činnost, doc. Ing. Ditu
Hommerovou, Ph.D., MBA, z funkce prorektorky pro internacionalizaci a doc. Ing. Luďka
Hynčíka, Ph.D., z funkce prorektora pro výzkum a vývoj a nemá k tomuto záměru žádných
námitek.”

Výsledky hlasování:

Pro: 47 Proti: 0 Zdrželo se: 0

Pro online: 5 Proti online: 1 Zdrželo se online: 0

Pro celkem: 52 Proti celkem: 1 Zdrželo se celkem: 0

Akademický senát ZČU přijal usnesení.

Proti průběhu hlasování neměl nikdo žádné námitky.

Vyjádření AS ZČU k záměru rektora jmenovat nové prorektory
Bod jednání představil rektor prof. Lávička. CV jednotlivých prorektorů je k dispozici v
úložišti.
Prorektorem pro tvůrčí činnost a doktorské studium bude doc. Hammerbauer, dále
prorektorem pro strategii a rozvoj prof. Basl, dále prorektorem pro koncepci vzdělávání a
záležitosti studujících doc. Kohout a prorektorem pro vnější vztahy a komunikaci prof. Váně.
Funkcí kvestora bude pověřen Ing. Petr Beneš a bude vypsáno výběrové řízení.
Předseda otevřel diskuzi.
Dr. Strnadová - Plánuje se v oblasti strategie mít kolegium prorektora?
Rektor prof. Lávička - Ano, kolegium prorektora pro strategii a rozvoj bude zřízeno.
Předseda prof. Karban - V současné době jsou opět 4 prorektoři. Nenavazují přímo na
předchozí prorektory. Je možné definovat co spadá do jejich gesce?
Rektor prof. Lávička - Podrobně to bude specifikováno v organizačním řádu. Prorektor pro
tvůrčí činnost a doktorské studium je specifikován již svým názvem. Název akcentuje
doktorské studium vzhledem k novelizaci zákona o vysokých školách, kde se posiluje
výzkumný charakter doktorského studia. Prorektor pro strategii a rozvoj je také jasně
vymezen, do jeho resortu patří i problematika kvality. Prorektor pro koncepci vzdělávání a
záležitosti studujících bude mít na starosti věci spadající do gesce současné prorektorky pro
studijní a pedagogickou činnost. Novým prorektorem bude prorektor pro vnější vztahy a
komunikaci. Z názvu taktéž plyne přesná činnost prorektora. Internacionalizace bude řízena
rektorem a částečně ji převezmou i ostatní prorektoři.
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Návrh usnesení:

“Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni podle ust. § 9 odst. 2 písm. b) zákona č.
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých
školách), ve znění pozdějších předpisů, projednal záměr jmenovat prof. PhDr. Jana
Váněho, Ph.D., do funkce prorektora pro vnější vztahy a komunikaci, doc. Mgr. Jiřího
Kohouta, Ph.D., do funkce prorektora pro koncepci vzdělávání a záležitosti
studujících, doc. Ing. Jiřího Hammerbauera, Ph.D., do funkce prorektora pro tvůrčí činnost a
doktorské studium a prof. Ing. Josefa Basla, CSc., do funkce prorektora pro strategii a rozvoj
a nemá k těmto záměrům žádných námitek.”

Výsledky hlasování:

Pro: 47 Proti: 1 Zdrželo se: 0

Pro online: 5 Proti online: 0 Zdrželo se online: 1

Pro celkem: 52 Proti celkem: 1 Zdrželo se celkem: 1

Akademický senát ZČU přijal usnesení.

Proti průběhu hlasování neměl nikdo žádné námitky.

Projednání výše Strategické a rozvojové rezervy pro aktuální rozpočtový rok
Rektor prof. Lávička představil bod jednání. V souladu s Metodikou rozpočtu musí být
procentuální výše SRR projednána s předstihem před jednáním o rozpočtu. I v případě, že by
SRR nebyla tvořena, mělo by to být předem projednáno. Vzhledem k současné napjaté
finanční situaci si vedení myslí, že by bylo dobré tuto rezervu mít vytvořenou. Její čerpání by
pak bylo, jak Metodika přikazuje, projednáváno na kolegiu rektora. Metodika dále říká, že v
případě, že by rezerva nebyla vyčerpána, vrací se zbylá částka součástem. Toto případné
vrácení by proběhla do konce června.

Předseda otevřel diskuzi.

Předseda prof. Karban - Kdy bude předložen rozpočet senátu?

Rektor prof. Lávička - Práce na rozpočtu již započaly za předchozího vedení. Předpokládáme,
že bude předložen již v březnu.

Předseda prof. Karban - Jakou částku tvoří 2 %?

Rektor prof. Lávička - A+K posílá ministerstvo navýšené o cca 15 mil. Odhadem je ta částka
přibližně 8 mil.

Dr. Tomiczek - Co budeme dělat v situaci, že součást bude mít po zaplacení služeb záporný
zůstatek?

Rektor prof. Lávička - Podle současných výpočtů tato situace nenastane.

Dr. Dostálová - Není žádný strategický záměr, pro který by se SRR tvořila, jde pouze o to, že
by se objevila součást, která by byla v mínusu.

Rektor prof. Lávička - Strategický záměr je, ale musíme počkat na přesné rozdělení dotace na
jednotlivé součásti. Teprve následně se můžeme bavit o tom, do jaké míry bude zapojena
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SRR. Tedy řešit, jak případný pokles součást zvládne sama, nebo bude nutné přiměřeně
pomoci.

Předseda ukončil diskuzi a přešlo se k hlasování.

Návrh usnesení:

“Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni v souladu se čl. 14 odst. 3 směrnice
rektora č. 37R/2017 (Metodika rozpočtu) projednal a bere na vědomí, že Strategická a
rozvojová rezerva bude pro rok 2023 vytvořena ve výši 2 % příspěvku poskytnutého
ministerstvem na vzdělávací činnost dle ukazatele A a K po odečtení plateb za služby, odvodů
do rezervy rektora a rozpočtové rezervy a odvodů do FRIM a CNN.”

Výsledky hlasování:

Pro: 41 Proti: 2 Zdrželo se: 4

Pro online: 6 Proti online: 0 Zdrželo se online: 0

Pro celkem: 47 Proti celkem: 2 Zdrželo se celkem: 4

Akademický senát ZČU přijal usnesení.

Proti průběhu hlasování neměl nikdo žádné námitky.

Projednání návrhů za AS ZČU na jmenování ostatních členů RVH
Bod jednání představil předseda prof. Karban. K 26. 2. 2023 byly odevzdány následující
návrhy na člena RVH.
Zaměstnanci:

● Ladislav Čepička (pedagogika, tělesná výchova)
● Miroslav Holeček (přírodní vědy)
● Gabriela Holubová (přírodní vědy)
● Pavel Kopeček (řízení výroby, informatika)
● Tereza Šlehoferová (filozofie, antropologie)
● Jiří Tupa (elektrotechnika a informatika)
● Emil Vacík (podniková ekonomika a management)

Studentka:
● Anna Vitáková (právní vědy, studentka)

Nominační lístky jsou v úložišti AS ZČU. 2. 3. 2023 budou rozeslány podklady pro per rollam
hlasování o pořadí jednotlivých kandidátů (do 14. 3. 2023), ze kterého vzejde nominace
členů do RVH za AS ZČU (první 3 kandidáti za zaměstnance dle pořadí v hlasování a jedna
nominace z řad studujících, která však vzhledem k jedinému návrhu bude předložena bez
hlasování). Na řádném zasedání AS ZČU, které je plánováno na 29. 3., bude rektorem
předložen návrh všech členů nové RVH k udělení předchozího souhlasu.
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Situace na FZS
Bod představil emeritní rektor doc. Holeček. Na přelomu ledna a února byl rektor
kontaktován redaktorem Práva, že na některé fakultě dochází k mimořádnému přiznávání
stipendií a část je vracena děkanovi. Redaktor odmítl rektora informovat, o kterou fakultu se
jedná. Vše bylo komunikováno s krizovým štábem. Probraly se komunikační možnosti a bylo
vydáno prohlášení, že byl vyhlášen interní audit stipendií na všech fakultách. Dále byli
studenti informováni o možnosti podobné prohřešky nahlásit na etickou linku univerzity. Na
jednání vedení byl pozván teď už bývalý děkan PhDr. Štich. Jednání se účastnil i nastupující
rektor prof. Lávička a předseda senátu prof. Karban. PhDr. Štich byl vyzván k rezignaci na
funkci. Děkan tuto žádost vyslyšel a podepsal rezignaci. Fakulta se chovala během této krize
příkladně. Mediálně byla situace zvládnuta. Co se týče faktické věci, PČR zahájila šetření.
Univerzita do této věci nemůže vstupovat jinak, než že bude poskytovat informace. 3. 4. se
bude volit nový děkan FZS. Do 15. 3. se podávají návrhy na kandidáta na děkana FZS.
Předseda prof. Karban poděkoval za shrnutí a otevřel diskuzi.
Dr. Lego - Bylo během abdikace děkana uvažováno i o zrušení nového mandátu na funkci?
Doc. Holeček - Bylo třeba deeskalovat situaci. V té chvíli jsme se snažili vyřešit, co se dalo.
Díky rychlé reakci předsedy AS FZS byla při následném zasedání tato volba anulována.

Zprávy ze SK
Bod jednání představil Bc. Jan Koloros. SK AS zasedala pouze jednou. Na tomto zasedání
byl do akreditační komise jmenován Bc. Jan Koloros.

Různé
Zprávy z RVŠ
Prof. Vacík nebyl přítomen zasedání. Zápis ještě není k dispozici. Bod jednání představí
prof. Karban. Na jednání se hovořilo o návrhu novely zákona o výzkumu, vývoji, inovacích a
transferu znalostí a novelizaci zákoníku práce. Jednalo se především o problematice DPP a
DPČ, které mají velký zásah do naši činnosti. RVŠ přijalo usnesení, že tato novelizace přinese
VŠ komplikace v činnosti. Panovalo znepokojení nad snížením příspěvku VŠ od MŠMT.
Sněm vnímal velmi negativně toto rozhodnutí a doporučil fixaci.
Místopředsedkyně dr. Vostrá přiblížila atmosféru na jednání RVŠ.
Dr. Tomiczek - V tisku proběhly výzvy ke stávkám. Jednalo se o tom na sněmu?
Místopředsedkyně Vostrá - V diskuzích toto také zaznívalo, ale nebylo blíže rozebíráno.
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Příští zasedání AS ZČU: 29. 3. 2023

Kontakty:

Předseda – prof. Karban: karban@fel.zcu.cz

Místopředsedkyně – JUDr. Vostrá: horskaz@kup.zcu.cz

Tajemník – Ing. Sobotka: sobotkal@fel.zcu.cz

prof. Ing. Pavel Karban, Ph.D.

předseda AS ZČU

JUDr. Zuzana Vostrá, Ph.D.

místopředsedkyně AS ZČU

Ing. Lukáš Sobotka

tajemník AS ZČU
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Přílohy:

Rozhodnutí LK k návrhu změny Statutu NTC:

Legislativní komise nepřijala žádné rozhodnutí, neboť pro doporučující usnesení byli čtyři
členové, zdrželi se dva členové a tři členové byli proti.
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Hlasování:

Součást Příjmení Jméno Program Statut
NTC

Záměr rektora
odvolat

prorektory

Záměr rektora
jmenovat
prorektory

SRR

FAV Ircing Pavel 1 1 1 1 1

FAV Ekštein Kamil 1 1 1 1 1

FAV Radová Vlasta 1 1 1 1 1

FAV Tomiczek Petr 1 1 1 1 1

FAV-SK Koloros Jan 1 1 1 1 1

FAV-SK Němcová Veronika 1 1 1 1 1

FDULS Kocman Bedřich - - - - -

FDULS Míšek Luděk 1 1 1 1 1

FDULS Soukupová Petra - - - - -

FDULS Šlajch Václav - - - - -

FDULS-
SK

Mišterová
Pavelková

Anna
Marie

1 1 1 1 1
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Součást Příjmení Jméno Program Statut
NTC

Záměr rektora
odvolat

prorektory

Záměr rektora
jmenovat
prorektory

SRR

FDULS-
SK Leba Tomáš

1 1 1 1 1

FEK Dokoupil Jaroslav 1 1 1 1 1

FEK Ircingová Jarmila 1 1 1 1 1

FEK Mičík Michal 1 3 1 1 1

FEK Svoboda Milan 1 1 1 1 1

FEK-SK Keřka Ondřej 1 1 1 1 1

FEK-SK Kokman Lukáš 1 1 1 1 1

FEL Basl Jiří 1 1 1 1 1

FEL Blecha Tomáš 1 1 1 1 1

FEL Fořt Jiří 1 1 1 1 1

FEL Karban Pavel 1 - - 1 -

FEL-SK Stašek Petr 1 3 1 1 1
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Součást Příjmení Jméno Program Statut
NTC

Záměr rektora
odvolat

prorektory

Záměr rektora
jmenovat
prorektory

SRR

FEL-SK Šmucr David 1 1 1 1 1

FF Boček Martin 1 1 1 1 2

FF Dostálová Ludmila 1 1 1 1 3

FF Kodet Roman 1 1 1 1 1

FF Königsmarková Andrea 1 1 1 1 2

FF-SK Šochová Anna 1 1 1 1 1

FF-SK Vodička Josef 1 1 1 1 3

FPE Breitfelder Miroslav 1 1 1 1 3

FPE Rohlíková Lucie 1 1 1 1 1

FPE Sirotek Vladimír 1 1 1 1 1

FPE Valach Petr 1 1 1 1 1

FPE-SK Papež Daniel 1 1 1 1 1

FPE-SK Mičan Jan 1 1 1 1 1
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Součást Příjmení Jméno Program Statut
NTC

Záměr rektora
odvolat

prorektory

Záměr rektora
jmenovat
prorektory

SRR

FPR Anderlová Silvie 1 2 1 1 1

FPR Lego Jan 1 2 1 1 1

FPR Valentová Vendulka 1 2 1 1 1

FPR Vostrá Zuzana 1 2 1 1 1

FPR-SK Vitáková Anna 1 2 1 1 1

FPR-SK Rytíř Eduard 1 2 1 1 1

FST Červenka Pavel 1 1 1 1 1

FST Žlábek Pavel 1 1 1 1 3

FST Kopeček Pavel 1 3 1 1 1

FST Hlaváč Jan
1 1 1 1 1

FST-SK Frank Jiří
1 3 1 1 1

FST-SK Mezuliánik Jan - - - - -

FZS Beránek Václav 1 1 1 1 1
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Součást Příjmení Jméno Program Statut
NTC

Záměr rektora
odvolat

prorektory

Záměr rektora
jmenovat
prorektory

SRR

FZS Kroupová Lenka 1 1 1 2 1

FZS Gillernová Klára - 3 1 1 1

FZS Simbartl Petr 1 1 1 1 1

FZS-SK Švarc Ludvík - 3 1 1 1

FZS-SK Kůs Bohumil - - - - -

MF Morávka Štefan 1 1 1 1 1

MF Strnadová Kateřina 1 1 1 1 1

MF Vaněk Michal 1 1 1 1 1

DSP Zatloukal Tomáš 1 3 2 3 1

DSP Sobotka Lukáš 1 1 1 1 1

Výsledky hlasování

Pro 52 40 52 52 47

Proti 0 6 1 1 2

Zdržel se 0 7 0 1 4

52 53 53 54 53
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